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Raadsvragen 

Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie PVV betreffende Verslechteren veiligheid 
Den Helder 

Aan de fractie PVV 

i.a.a. de leden van de Gemeenteraad 

Op 30 december 2019 heeft u onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor de 
vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over Verslechteren veiligheid Den Helder: 

1) Bent u bekend met het uitgebreide onderzoek van RTL Nieuws (*)? 

2) Kunt u aangeven wat de aangiftebereidheid is in de gemeente Den Helder (ook t.o.v. 2018) en wat dit 
betekent voor de in het onderzoek genoemde cijfers? Graag een gemotiveerd antwoord. 

3) Welke activiteiten heeft u en/of de politie al ondernomen of staan in de planning om het aantal 
(brom)fietsendiefstallen terug te brengen? Graag een gemotiveerd antwoord. 

4) Welke activiteiten heeft u en/of de politie al ondernomen of staan in de planning om het aantal diefstallen uit 
motorvoertuigen terug te brengen? Graag een gemotiveerd antwoord. 

5) Welke activiteiten heeft u en/of de politie al ondernomen of staan in de planning om het aantal delicten 
inzake drugs- en wapenhandel terug te brengen? Graag een gemotiveerd antwoord. 

6) Deelt u de mening dat deze cijfers aantonen (met in het oog houdend dat deze cijfers mogelijk nog veel te 
positief zijn door een eventuele lagere aangiftebereidheid) dat u en/of de politie in een diepe winterslaap is 
m.b.t. de veiligheid van haar burgers, heel snel wakker moet worden en keihard aan de slag moet gaan, 
aangezien iedere inwoner van Den Helder recht heeft op een veilige gemeente? Graag een gemotiveerd 
antwoord. 

Ik beantwoord deze vragen als volgt. 

1) Nee, ik ben niet bekend met dit specifieke onderzoek van RTL Nieuws. De lokale als landelijke pers 
gebruikt voor hun onderzoeken vaak de gegevens die voor iedereen (maandelijks) beschikbaar 
worden gesteld door de politie. Deze cijfers zijn voor een ieder beschikbaar en een ieder kan deze 
cijfers per thema en per gebied via https://data.politie.nl/#/Politie/nl raadplegen. 

2) Voor de aangiftebereidheid van de burgers gebruiken wij de landelijke rapportages. In de rapportage 
van het CBS van 2017 wordt aangegeven dat van alle veelvoorkomende criminaliteit waarvan burgers 
in Nederland slachtoffer worden, zoals gewelds- vermogens- en vandalismedelicten, slechts 36 
procent bij de politie wordt gemeld; van 27 procent wordt daadwerkelijk aangifte gedaan. De 
meldings- en aangiftebereidheid vertoonde daarbij het afgelopen decennium een dalende trend, maar 
de laatste jaren is deze niet veranderd. De meldings- en aangiftebereidheid laat relatief weinig 
verschillen naar achtergrondkenmerken van slachtoffers en naar regio zien. De meldings- en 
aangiftebereidheid van traditionele criminaliteit verschilt naar soort delict. Vermogensdelicten worden 
het meest gemeld en aangegeven; vandalismedelicten het minst. 
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Hiernaast zijn er ook bepaalde vormen van criminaliteit waar geen directe slachtoffers zijn die aangifte 
kunnen doen. Denk aan milieudelicten of drugsdelicten. Als iemand drugs smokkelt is het feit wel 
gepleegd, maar het staat (nog) niet geregistreerd. 'Slachtofferloze delicten' worden zichtbaarder als er 
daders gepakt worden. Als zo'n cijfer stijgt, betekent dit dus dat er meer aanhoudingen zijn gedaan. 

In Den Helder proberen we samen met de politie via Keurmerk Veilig Ondernemen, Waaks 
bijeenkomsten, pop-up huis veiligheid en publicaties ondernemers en burgers steeds op te roepen om 
aangifte of melding (niet overal kan aangifte van gedaan worden) te doen. Een melding is namelijk 
van belang voor de informatiepositie van de politie en handhavers en bepalend voor de inzet. Terwijl 
aangifte in veel gevallen noodzakelijk is om een opsporingsonderzoek te kunnen starten. Daarbij helpt 
het doen van meldingen/signalen van alerte burgers ons vooral bij het oplossen/voorkomen van 
(andere) misdrijven. 

3) De aanpak van fietsendiefstal is een voorbeeld waar de politie en de gemeente Den Helder zich het 
afgelopen decennia juist enorm voor hebben ingezet. Er is uitgebreid onderzoek gedaan naar de 
belangrijkste lokale oorzaken. Hierbij zijn burgers en ondernemers betrokken en waar mogelijk 
hebben we de fysieke omgeving rond de belangrijkste hotspots aangepast. Verder is actief ingezet op 
heling. Niet alleen door acties op helingpandjes of de 'eindgebruikers' van de gestolen fietsen aan te 
pakken, ook het inrichten van het Digitaal Opkopers Register (DOR) heeft daarbij een significante rol 
gespeeld. 

In 2010 is de lijn om fietsendiefstal terug te dringen al ingezet en dat heeft ertoe geleid dat het aantal 
fietsendiefstallen fors is terug gedrongen van 4 71 geregistreerde fietsendiefstallen in 2010 tot net 
onder de 200 in 2017. De huidige opleving van fietsendiefstallen is te wijten aan twee oorzaken. De 
diefstal van dure fietsen van toeristen en de diefstal van elektrische fietsen. Middels het inzetten van 
technische middelen en specifieke folders voor toeristen proberen we de dalende lijn weer verder in te 
zetten. Het gebruik van technische middelen willen we in 2020 verder uitbreiden. 

4) Het is belangrijk om naast de politiecijfers te kijken naar de verhalen achter deze cijfers. De context is 
van groot belang om cijfers te kunnen duiden. Als bijvoorbeeld blijkt dat op bepaalde locaties vaker 
diefstallen worden gepleegd, kunnen deze locaties als hotspot aangemerkt worden en kan hier gericht 
op gesurveilleerd worden. Er wordt dan ook continu gemonitord, gesignaleerd en er wordt ingezet als 
er een hotspot in beeld komt. Daarbij wordt afgewogen wat de meest effectieve methode is om een 
probleem aan te pakken. Vaak is dat een combinatie van het verhogen van de bewustwording onder 
burgers, het nemen van preventieve maatregelen, maar ook het verhogen van de pakkans. Dat 
gebeurt zowel door het fysiek surveilleren, maar ook door gebruikmaking van technische middelen. 

Dit principe geldt o.a. voor autokraken. De aanpak voor diefstal uit voertuigen richt zich vooral op de 
hotspot locaties. Hotspots zijn in Den Helder vooral de grote parkeerterreinen nabij het strand in de 
zomerperiode en het parkeerterrein naast de TESO. Middels extra controles, borden en/of folders 
proberen we eigenaren scherp te houden dat zij geen waardevolle spullen in hun auto achter laten. 
Daarnaast is de politie erg scherp op mobiel banditisme (o.a. airbags). In 2019 hebben we hier slechts 
beperkt last van gehad. Echter zodra deze in de regio actief zijn, wordt er met name in Julianadorp en 
De Schooten extra gecontroleerd. Ook hierbij helpen de signalen van burgers van verdachte situaties. 

5) De extra aandacht die wij aan het thema ondermijning besteden, o.a. promoten van Meld Misdaad 
Anoniem en de intensieve samenwerking op het thema ondermijning, zorgt dat deze slachtofferloze 
zaken zichtbaar worden en geven daarom een stijging van de cijfers. De stijging van drugs hadden we 
dan ook als driehoek (Overleg tussen OM, politie en burgemeester) verwacht. In de planning voor 
2020 staan op dit onderwerp de aanpak "Jeugd en drugs" en de mogelijkheid om panden te sluiten bij 
wapenvondsten. 

6) Nee, deze mening deel ik zeker niet. Ik ben me bewust dat melding en aangifte doen geen 
automatisme is voor mensen. Samen met de politie moedig ik dit dan ook altijd actief aan, zodat wij 
samen de beperkte capaciteit goed in kunnen zetten. We hebben daarbij als driehoek juist een manier 
van aanpakken van veiligheidsproblematiek ontwikkeld die zich laat kenmerken als adequaat samen 
optrekken, waarbij we niet alleen voor de korte, maar ook voor de (middel)lange termijn oplossingen 
zoeken. Dit heeft geresulteerd in een daling van de High Impact Crime {HIC)-feiten (o.a. 
woninginbraak) en de veel voorkomende criminaliteit (VVC). In totaal was de daling van het aantal 
misdrijven de afgelopen vier jaar+/- 20%, inclusief de stijging van 2019. 
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Deze daling is op zich mooi, maar vasthouden en vervolgens verder werken met elkaar aan een veilig 
Den Helder is belangrijker. Wij, als driehoek, weten wat voor impact één overlastsituatie, één incident 
of één misdrijf kan hebben op het leven van mensen en hun naasten. Dit slachtofferschap is dan ook 
eigenlijk de belangrijkste reden waarom ik vind dat een ieder altijd aangifte moet doen. Elk slachtoffer 
van een misdrijf heeft namelijk recht op hulp of bijstand via www.slachtofferhulp.nl. 

Vertrouwende u met vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 

Den Helder, 14 januari 2020 


